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ANNOUNCER: "Open Mind. Froe to examine, to question, to
dissgree, with Moderator Eric Goldman, Professor of History at
Prirceton University.

"The subject of today's iiscussion, 'The Warren Report:
£r. American Controversy.!

"To introduce the participants in teday's discussion, Mr.
Goldman."

GOLDMAN: "Hello, ladles and gentlemen.

"Having finished its inquiry into the assassination of Presfi-
dent Kennedy, the Warren Commiassion concluded the shots which
killed President Kemmedy and wounded Governor Connally wera fireld
by Lee Harvey Oswald.

"on the basis of the evidence before the Commission, it conl
cludes that Oswald acted alone. Now, thet, to most Americans,
settiled the matter.

A number of European critlcs were unsatisfied, but their re-
marks were generally teken as another outburst of anti-American,
particularly since they tended tc make the assassination a resulls
of right-wing fanaticism.

"Recently, however, in America, by Americans, the discussion
hes been reopensed in Important ways. Most notably, by the publil-
cation of two books, whose authors are here tonight.

"our total panel, to my far left, Mrp, Mark lape, the attorney
who was asked by Mrs. Marguerite Oswald to represent her son's
interests before the Warren Commission, and who is now the authdr
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of 'Rush to Judgment: a Critique of the Warren Commission's
Inquiry,!*

"Here o my immediaste left, Mr. Weslsy J. Lisbeley, onc of
the assistant counsels of the Warren Commission, who is now Pro-
Tegaor or Lew at the University of California in Los Angeles.

"To my immediate right, Mr. Edward J,_Esggﬁan, a B.A. and
¥.A. from Cornell, whe 1s now taking his PH,D. in goverrment et
darvard. It was as an M.A. student at Cornell that Mr. Epstein
began bis inguiry into the Warrer. Commizsion, which has now re-
sulted in the publication of the volume, ‘Inquest: The Warran
Commission and the Establishment of Truth.?

"Next to Mr. Epstein, Mr. Richard Rovere, author of the
Regular Letter from Washington, of the New Yorker magsszine, and
one of America's most respected political commentators.

"and, %o my far right, M.W another of the
asgsistant counsel of the Warren Uommigsion, &nd at present,
‘director of the Legel Aid Soclety of Cleveland.

"Zentlemen, in reading these two books, by Mr. Epstein, ana
¥r. Lane, 1t seemed to me that together they raised three gues-
tions. One, did the Warren Commission do any adequately thorough
job?

"Two, did it adecuately estsblish that Oswald did the assas-
sination? '

“And Three, it he did de it, did it adequately establish thet
{izwald di&_tha asgassination alone?

"Those, it seems to me are the three questions, not raised
by both books, but by the two bocks cowbined.

“im I right, Mr, Epstein, and Mr. Lane, in that interpreta-
tion, to begin with?" :

EPSTEIN: "I think those are the three main guestions; bus
I think there is another question, and that is the 4iffarence in
sppearance and reality in a government operation, 2 governuent com-
mission.

“I wmesn, what appeared to the publlc %o be the truth, that is,
that seven men, seven commissioners prspared & vepori, and wrobe
the report; and 1% was an oxhaustive investigation, and whet in
faet 1s reality, that a group or staff, working under severe pras-
gsure and not be able to ocomplete the btask wlth loose end remainimg,T
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GCIIMAN: "well, isn't that an expanded and more aubtle form
of the question, 'was the investigation adequete,' was it fair
enough or good enough?

EPSTEIN: '"Well, there's something more to it, was it repre-
sented to the Amerlcan people as being exhaustive, snd was it, in
facs? I think it's a slightly different question."”

GOLDMAN: "™™r. Lane, would you give us your comment dn the
scatement of the issues that are raised in the two books?"

LANE: "Yes, I think you summariged them very well. I think
those ﬁre the three basioc questions asked by the two books to-
ether.

GOLDMAN: "All right, then let's jump then into the first ons,
tgis quedtion -~ 'Was the investigation adequate?' Just to use
that word.

"Would you comment on it, Mr. Griffin, you were involved in
it dseply.”

GRIFFIN: "I'd be happy to, Mr. Goldman. I think that the
Warren Commission had, as its primary objeotive, to estsblish the
question of who killed President Kemnedy? And was there a ocon-
gpiracy invelved?

"And then, three or four further questions dealing with po-
lice protection measures in the zotiviitles of Jack Ruby. I am
sonfident from having discussed this many, many times before this
avening, that on those issues, the Commigsion did a thorough job.

"Thers ias a second level of inquiry, which I think that these
two gentlemen here, Mr., Lane and Mr. Epstein, direct themsaelives
toward, and that has to do with whether or not variocus loose ends
on the periphery of the central quesition were thoroughly tied
up, and I think that, In that respect, the both of these gentle-
mrn have a done a worthwhile job pointing out a number of loose
ends which I don't think are central or germane to the basic
auestion, which the Commission has investigated."

GOLIMAN: '"Mr. Lisbeier would you agree with that? And,
if 8o, what ave these loose ends?"

LIEBELER: "Well, I oo agree with that, I would go on & bit
bayond that, if I might, before I ged tothis gquesticn of the loose
ands, which I think Mr. Lsne wouid be more than happy to enlighten
1us about In s wowmenté.
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"I think we have to distinguish betwesn the guestion of whether
or not the investigation itaelf was thorough, and the way in which
the report was written, and the way it reflectsed the evidence that
was the underlying vecord that resulted from the investigation that
was conduoted.

"I think that most of the points that Mr. Epstein and Mr.
Lene have made relate to langusga that was uzed in the report.
sometimes the report, perhaps, didn*t teke into oconsideration
all the evidence that was in the record; didn't reflect all of i%.

"But that does not affest the thoroughness and the detail
that went on 1ln the underlying lavestigation. And I do agree
with Mr. Griffin in that regard, that as far as the basie con-
clusions of the report was concerned, that Oswald killed the
President, and that there was not a conspiracy involved, and he
did it alons.

"I'm absolutely convinced of that, after having gone through
both of these gentlemen's work with a good deal of care.”

GOLDMAN: '"Mp. Lane, you've been designeted the authority on
*loose ends.' 80..." :

LANE: "Well, I'1l be happy to telk about 'loose ends,! bhut
I think the problew 1s a big mors severs than that. I think that
ihe ends ars so loose that the whole fabric unravels, and that
therets nothing but a hodge-podga rushed together, which has no
veality to the evidence. -

T think that theo one-volums Warren Commission Report bears
no serious relationship to the twenty-six volumes of evidance
showing what it is the investigabors for the Commlssion uncoversd
~- T wonder if T wmight use this photogreph for a wmoment.

"This is a picture of the Desaly Plaza area, and the limousine
came hers on Main, up Houston and Down Flm, and it was about lere
when the first shot was fired, and it was about here when the lasi
was f[ired.

The Commsission ssid all the shots were fired from Oswald.
who was hers, sa'd the Cormmission, on the sixth floor of the Bock
Depository bullding. And the Commission went further, and said
that no credibhle aevidence sugpgesis the shots were fired from any-
where else. What is the other evidence that the Commission holds
not ko be orasdible? .

"almost two~thirds of those in the Dealy Plesza were asked
where the shots came from. They said the shots canme from behind
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this wooden fence, high up on this little hill. That includes seven
men who were on the railroad bridge, there, who said they looked over
behind the fence when the shots were fired, because they thought

the shots caeme from there, who said they saw puff or puffs of white
.smoke. It includes Lee Bowers, who was here in the railroed towesr
who looked down at the fence when the shots were fired.

"Phe question of the way the Commission handled the investigation
can best be illustrated by -- or ocan be illustrated by a discussion
of Bowers himself In the tower. Bowers seid 'when the shots ware
fired, something attraoted my attention to the fence, which I cannot
define specifically something thet' I think that's almost an exact
quote, if not a very close paraphrase. After the word 'that!, the
Commission put a dash, and then it appeared that the Commission
attorney who wae questioning Mr. Bowers broke in to interrupt him
before he finished the ssntence, and he never was taken bdack %o the
%ueagion of what attreoted him to the fence, when the shots were

ired.

"But when I conducted a filmed aend tape recorded interview
with Mr,. Bowers in March of this year, I told him that for a year
or so, I was very interested to know he might have finighed this
answer, if permitted. He sald, in essence, the Cormission lawyer
did interrupt me, evidently they did not want to hear the facts,
but what I would have told them if they wented me to finish
sentence, is that which attracted my attention to the fence :gen
the shots were fired was a puff of smoke or a flash of light at the
fence. And this I think is en indication; snd just a sma?l one,
there are many others, of the lack of thoroughmess. But if e ,
pattern is portrayed, for the faet is that the mejority of the witnesses
who testified before the Commission were confronted wizﬁ PBI reporta
of what they allegedly told agents of the F.B.I., &8 majority of cases
where they ware confronted with those reports, the witneas said,
the report was insccurats, in at least one respect, and it was
simoet always a major reapect, and there was a pattern which emerged
from the F.B.I. changing what the witness =8id he told them, and that
is, that in every case where there was a change, in almost every case,
the F.B.I. report was consistent with Oswald!s guilt as the lone
assassin.

"But what the witness said was inconsistent, end if I may just
add one more thing..."

ROVERE . :2 ™Jhat do you mean by a pattern? Youmid this twice,
a pattern has emerged that you've..."

LANE: "I'@ be happy to discuss that, of ecourse. For example,
there is a pictuwre taken by a man named MajJor Philip Willis, of the
Book Depositery bullding, five minutes af'ter the shots were fired,

He gave this picture, that one and eleven others to the Comwission,
and on one of the photographs, there was the one taken of the
Depository building, thare's a men who appssrs in the piecture, at the
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right-hand portion of the pleture, you ocan see his entire face, and
a portlion of his body, down to about his waist level, and he looks
very rmuch like Jack Ruby. And I was on a Dellas television program.."

ROVBRE" " Exeuae me, but is this the pattern that you desoribed?

. §ANE§' "Ir you would allow me to finlsh, sir, I would be happy
Oesne

GOIDMBH: "Let m BBYe oo "

LIEBEIER: "Again, before we get to the pattern, Zhis is ons
of the.-problisms, and the kind of thing that happens all the time.
Mr. Lane has started off, end makes the remarks about the testimony
that Mr. Bowers gave to Joseph A, Ball. who 1s ona of the most -
outstanding trial lewyers on the west coast of this country. And he
hag indicated that Mr. Ball out Mr. Bowers off without Mr. Bowerse--
before Mr. Bowers got a chance to tell him what it was that attracted
his attention.."

LANE: "Mr. Bowsrs says that himself, it's his own statement.."
LIBBELER: "Yes, and that what it seys here on page 32 of your book."
LANE: "Yos, that's what he sald."

L. IEBELER: "Now, what you failed to peint out, Mr. Lane, whethar
Mr. Bowers said that or not, I don't know, I know I vent hack and
read Mr, Bowers'! testimony yaaterday, and the fact of the matter is
that Mr. Ball had asked this same question twice before Vr.Lane picked
up the quote here, And in doth cases, Mr. Bowera tried to answer the
question., And he said specifically, as & matter of fact, that ho was
unable to tell Mr. Ball exactly what it was, but that it was a sort
of milling around. Now, he di1dn't say anything about a puff of white
when-he tosgtified to Mr, Ball, and Mr. Ball cut him off on the third
time around, Mr. Lene, not the first tims sround..."”" -

LANE: "Well, lot's start here, if there's any doubt in your
mind to what Mr, Bowors sald, we've just completed a film which will
be released probably next month, we haven't done the opt.icals on it
_yet, and in it, there ia IMr, Bowers being interviewsd..."

LIEBELER:"That 's not going to show what Bowers said to Ball,
is it? 1It's goimg to show what Bowers saild to you...”

LANE: "wWhat happened.. what he seid before the Comnmission..."
EPSTEIN: "... it's very importent.."
(SEVERAL VOICES OVERLAP HERE)

GOLDMAN: "Excuse me, Mr, Epstein and Mr. Lane. Mr. Rovere hasg
not finished his questioning here. You were bothered by this..."

-
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ROVERER 3 "Well, I'm just--whenever somebody begins by saying
la pattern is emerging, I want to know what it means., - I don't “want
ko know what Bowers sald to you.,."

LANE: "I was off that subject when..."

_ ROVERE 't "... 8 pattern suggests something with weaning and
oongisitency, and,.."

ILANE: "Precisely, yes. Theat's exactly what I'm saying. 1I
[vas giving you an example of..."

. ROVERE - : "But I don®t want eoxamples; I want to know what
the pattern is." .

LANE: "Perhsps you'don't want an example, but I'd like to enawer
[the questions you pose the way I think they should be answered..”

GOLDMAN: "Well he wants to know what the pattern is,"”
LANE: "The pattern iz quite simple, but the F.Beleocen"
ROVERR ':  PPattern of what?"

LANE: "That the P:B.l.=-~ I sald that, if you want illustrations,
I'1l have to give-<if you just went ma to say it again, I will. When
the F.,B.I. questioned the witnesses who then testifled before the
|[cComnission and where the witnesses were confronted with the F.B.l.
roport, in & majority of cagses, the witnesses said that the F.B.I.

roport is not sccurate, *that's not what I told the agents of the F.B.I|
and the pattern 1sc..." ' o

COILDMAN: '"The paitern is, the F.B.I. has distorted what the
witness has gaid,"” )

LIEBELER: "According to the... it's distortion, then."

ROVERE: "And the Commission itaelf set up these reports, becsuse
it was tho Commiasion asked them.."

LANE: "Now, we got to that., In some cases, the witness who was
ihen able to point ouwt what had taken place. But, sinse the F.B.I.
conducted twenty-five thousand interviewa and reinterviews which

ithe Commission seid it relied upcn, and the Commission itself only
questioned minety-four wiitnesses, and counsel for the Commission only
questioned including those ninety-four, a total of five hundred and
Fifty twoes" :

‘ROVERE’ 2 "only?"

TANE: “Only. That's only out of twenty-five thousand,; because
you relied upon & lot of-those twenty-five thousand..."

(VOICES OVERLAP“HERE)
COLDMAN 2 “Excuse"‘me, Mr. Liebeler, and Mr. Lane, may I interrupt
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for a moment? We are trying to establish what the opinions are on
this subjeot of the adequacy or the inndequacy of the Commission. You're
saylng it 1s inadequate because it distorted PiBeToseo"

IARE: "This 1s one of the things., I might gay,."
GOLDMAN: "Do you agree with that, Mr. Epatein?”

EPSTEIN: "Well, I think that in dealing with the question of
whether there was one or more essgassins, the basic question is whather
thd shot came from behind the President, because if %the shots came from
behind the President, then it's not reslly relevant whers witnesses
thought the shots csme from. and the sutopsy, and autopsy photographs,
and other evidence, wbuld show exactly where the shots came from. And
then, what bothers me is that the Commission 4id not look at this
very basic evidence, the plase where everything starts fronm. They
never saw the photographs of the autopsy, and there was a ma jor con-
tradiotion. And this bothers me more than what witneases said." :

LANE: "And I would add to that, also, the faot that I would
think that the Commission should not publish pictures of the President's
body, obviously. I think that the Cormission maybe should have looked
at theme-yes, I agree with you, But I think the Commission should
have publighed the X-Rays, becsuse there's nothing gory or in bad
taste, obviously, in X-Rays."

EPSTEIN: "I can't understand it why, maybe you could explain
this to me, Mr., Griffin, why 41dn't the Commission look at this basie
evidence?"
GRIFFINt "Well, thoy had before them, Mr. Tpstein, the expert
witnesses, the doctors who had examined all of this evidence, and
they all said..."
(VOICES OVERLAPPING)
GOLDMAN: "M’P. griffin." ‘ )
GRIFFIN: "In each case, snd you'know this is true, Mr Lane,
where an expert testified to a parctioular matter, he had examined o
all the matters which would have been relsvantto ' his expert testimony..
EPSTEIN: "But there was a conflict among the witnessess..."
GRIFFIN: "I read your book on that, I don't see the contradioction.."
EPSTEIN: "You don't believe ithere is a contradiction?"
GRIFFIN: "What contradiction do you see?"
EPSTEIN: "That there are thrce F.B.I. reporis. Esch of the

F.B.I. roports state that the bullet entered below the shoulder,
and did not pass through the body ontirely.”

Sanitized - Approved For Release : CIA-RDP75-00149R000300110001-9



Sanitized - Approved For Release : CIA-RDP75-00149R000300110001-9

CPYRGHT -9-

GRIFFIN: "Are you talking about the Decerber 9 reporto"

EPSTEIN: "The December 9, the Janm 13, and the November
28th. Those three reports. . By contradioction, I mean, if these F.B.I.
reports are accurate, then the Commission's autopsy reports are not
socurate. And in~ag§.senso of the word, that is a contradioction."

GRIFFIN: "No, NOes."

EPSTEIN: "I'm sure you'd’agroe. You don't think there's a
contradiction?”

UNIDENTIFIED VOICE: "May I add to thate"

GRIFPIR: "The object of the Commission, as in every investigation,
is to get the best evident... noWw let me finish, the best evidence
in this case is the comparison between what you've suggested we
should have used, the heresay F.B.I, report..."

EPSTEIN: "No, I suggested we use the autopsy photographs."
GRIFFIN: "Well, you were talking about the contradiction.."

LAXE: "Mr. Epstein said that the report raises the gueation of
the contradictions, and there's no queation that it does.

GRIFFIN: "It doesn't raise e contradiotion, because--lst me
finish showing you... this 1s a cowmmon problem on programs like this.."

UNIDENTIFIED VOIOE: "We all have suffered from that same problem..

GRIFFIN: "The F.B.I. agents who wrote these reports themselves
never saw the X-rays; they never saw the photographs; they only over-
heard some conversations with the doctors...let me finish,. thosge
F.B.I. reports were used, as is clesrly set forth in their reports,
to provide the Commission with 8 summary background., We felt that
we could not rely, in any case, upon what the F.B.I. produced, and I
think, Mr. Lane, you'd agree that we should not have done that."

LANE: %... 8 question €o me, sir?"
GOLDMAN: "... gentlemen, later..."

GRIFPIN: "... 80 we went to the experts, whom the P.B.I. overheaxd
and those experts were called to testifyy, and that's the evidence
we relied on, and these F.B.I. reports, which are summaries of heresay,
written by people, F.B.I. ageonts who were not competent even to
evaluate what was said, who didn't hear, who 4idn't have all the inform:
ation available to them.."

EPSTEIN: ".. you don't think they're competent ?"
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GRIFFIN: "Oertainly not. They're not doctors, in this case."

LANE: "The F.B.I. reports do paraphrase Dr., Humes (?) who
conducts the autopsy. If I may read from page 285 of the report
of Sebred and O'Nell, two F.B.I. agenta. 'Dr. Humes stated that
the pattern was colear that the ome bullet had entered the President's
baock, and worked its way out of the body during external ocardiac
massage,! and the F.B.I. agents went on to state that Dr, Humes said
that the bullets had not exited forward, that further probing determined
that the distance traveled by this mlissile, the bullet in the back, was
a short distasnce, inasmuch as the end of the opening could de felt
with the finger." - ,

GRIFFIN: "Now, you sald all of that without having the additional
evidence that should have been available to him of what happened down
in Park Lane hospital. Isn't that right?"

LANE: "YeB..."

GRIFFIN: "... and the doctors, why we gave the final testimony
after they had all of the evidensce bdefore them,..what you have done
in your book, tho name is Griffin, what you have done in your book,
and what you have done in your book, Mr, Epstein, is to take strietly
secondary evidence, In some cases, tortiery evidence, if we can
dignify with the word evidense..."

EPSTEIN: "... the F,B.I. report to the President...”

LANE: "And you relied on some twenty-five thousand of them,
but not this om-.." ’

COLDMAN: "Gentlemen, if I MAYoe oo "

TANE: "And if I may say what you did do, you say that this
is heresay, and the photographa and the X-rays are not baslc because
we have tge resulis of Dootor Humas, but what you did acocept, of
courge... _ '

4 GRIFFIN: . "P.B.I. reports were never relied on, in oritical matters
of this gort, and you've read all the testimony and you know that.,"

LANE: "Let me ssy this, what you did accept, though, and
solemnly marked in evidence, instead of the photographa, instead of
the X-rays, are thres drawings by an artist, based upon Dr. Humes"
verbal description of what his notes aaid, and what he recalled had
happened months before. Is that the best evidence?"

GRIFFIN: "Plus the autopsy report itself, plus the testimony
of’ the autogsy surgeon, who drafted the report at the time, that
Was 8l80cee

IANE: "Now, what you also had was..."
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LIEBELER: "... &nd there's no question whatsoever, when you
look at the autopsy, and you take the trouble to measure fourteen
contimeters from the right wastoid process down, and I think Mr.
Epstein and I went through this on another television program the
other day, 3t's quite clear that the evidence, the hole in the shirt,
is entirely consistent with what the report finslly concludes--Mr.
Lane, if I may--the report finally comcluded, And you say, of course,
that tie bullet entered in the back at a.point lower than it exited
in the front. Did you nsver take the trouble to measures fourteen
centinetors down from your right mastoid process? Of ocourse not.

And vou won't answer the quesiion, either."

IANE: "what I have done, Mr, Liebeler--of course-Ihave--but what
I have done, What I have shown, Mr. Liebeler,.."

LIEBELER: "... where does it come to, where doés it coms?”
LANE: "It comes insofar as this autopsy..."

LIEBELER: "But, where does it come when you measure the actual
fourteen centimeters?"

' (VOICES OQVERLAP)
LIEBELER: "Then, it's allright...”

' LANE: "No, it's not alright, because you don't like, go it's
an inaccurate diagram..." -

(VOICES OVERLAPPING)

LANE: "Pleass, gentlemon, will you permit me, since the queation
was asked, and {insudible).. you have the answer. Now, here's what
Dr. Humes himgelf drew, it's called the Autopsy Descriptive Sheet,
prepared by Commander J,J. Humes, 1t's Cormission Exhikit 397, snd here
is the dot. It's mot on the neck at &ll; it's on the back, just where
the P.B.I. says Dr. Humes said it was," ‘

LIEBELER: "Now what doss that mean?"
TANE: "You 2aid fourteen contimeters..."

GOLDMAN: '"We are getting into a very detailed examination about
the subject which I think is going to be beyond the comprehension of
the audience, because they don't know the subject as well as we do.
Could I get a more general commentary on this first question? It
hag boen gaid that this investigation of the Commisslon was not
adequate; it was not good enough, it waan't exhaustive enough; it
wag not satisfactory in some sense or another. Now, Mr., Rovere,
you wrote an introduction to Mr. Epsteins book, in which you sald
you started reading this manuseript, like most of the rest of us,
feeling that the Warren Commission had settled the matter, and you
endé& up unsettled in your mind to come extent. 1Is your own unsettle-
ment on this issue of was the investigation good enough?" .
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ROVERE: "Yes, absolutely, and it grows all the time, I think,
and I'm intrigued when Mr. Griffin, who,. for all I know, may be very--
have all the facts on his side, in this argument, I'm no authority
on them, but, the Federal Bureau of Iavestigation 1s, after all, the
Federal Bureau of Investigation, and if it's incompetent in medical
matters, why is it paid to draw up a report..."

GRIFFIN: '"Well, they're not trairied in that area."

ROVERE: "No, but men are working on it, and somebody's asked
for a report--I don!t want to get inte the fact of evidence here,
because I'm not competent to, except as regards the workings of the
Commission; and I--what this, basloally “what gseems to me 18 at issue
here, to me, at least, I want, as an Ameriocen citizen, to be able to
put some confidence in what my government says., And the usefulness
to me, of the kind of inquiry that Mr, Epstein and & number of other
people have conducted, 1s in that field, and it seems to me we can't
settle on a few minutes with Mr. Lane holding up some pictures, and
pointing to them. These seem to me to be the fundamental questions
in a discussion of this kind." '

GRIFFIN: "I think that's right, and what I think is fundamental
here, Mr. Goldman, is the proceas; and if the readers wnderstand--
or listeners, viewers, understand the process, I think they'll under-
stand a bit more what owr argument has been about. Our process was to
take volumes of F.B.I. reports, to resd them, to digest them, to try
to understend what the F.B.I. secmed to think, and the other agencies
geemed to think, was found; and then, not to rely on those F.B.I.
agents not to rely on those heresay reports, but to get the actual
witnesses that the F.B.I. talked to, and to take his testimony. And
those five hundred and fifiy two witnesses, whose teatimonies were
taken, represented the witnesses whose testimony was central to the
issues which we..." :

(VOICES OVERLAPPING)
GOLDMAN: "My, Epstein, please,”

EPSTEIN: "Mr. Griffin, what happens when you found that a witness
was saying something contrary to his P.B.I. report? Now, it seomed
to me that a lewyer should be able to then tell the witness that his
statemont is inconsistent with the F.B.I. report; but I believe when
you did this, you were--I dan't think reprimanded so strong--but
you were told that the lawyers on the Werren Commission should not e
you wore told this by the Chief Justlce--that the lawyers on the
Warren Cormission should not do this, and in faot, as I understand it,
you were asked not to question the witnesses too hard, and asked
not to go to Dallas.."
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GRIFFIN: "No, no, I was never told that by the Chief Justioce.
The Chief Justice told..:."

(VOTCES OVERLAPPING)

EPSIEIN: "... you mean the counseling general-«I was inthe
auditorium at the time..."

GN:IFFIN: "I was never told that by the Chief Justice. What
the Chief Justice said to Sargeant Dean, who made the allegation
that T called him a liar, which--and hs made that to the press--but
befors the Commission if you remember, in his testi » 8214 T 414
not vell him that, was that no oommission counsel had the right to make
thosn kind of allegetions..."

EPSTEIN: "No one said..he Yery specifically said noComnission
counsel has the right to judge a witness's testimony..."

GRIFFIN: "u.i. that's right.."

(VOICES OVERLAPPING)

GRIFFIN: ".. that was the function of the Commission..."
UNIDENTIFIED VOICE: "I think that's right...”

EPSTEIN: "Then, how did you evaluate the FoB.I: reporta?"
GRIFFIN: "I evaluated the F.B.I. reports...”

EPSTEIN: "You said that you sat down and you evaluated the
FeBaIs reporta..b

GOLDMAN: "Mr. Lane?"

IANE: "I would like %o raise, if we might, a somewhat different
on the question of fairmess, and whother we can have feith in the
investigation. This 1s Cowmission Exhibit 917, it's a Cable from
the American Embassey in Moscow, which was sent to the FP.B:sIl., the
'State Department, the C.I.,A., and the Commander of the Marine Corps,
cxn the third of November, '59, relative to Oawald. aAnd it makes ref-
erence to a request for citizenship by Leoé Harvoy Oswald, formsr
marine, and, and then forty one lettars are doleted. Osweld stated
he was a radio operator in the Murine Corps, end has offered to

furnigh the Soviets with info he possesses on U.8. radio. What he
roally 41d; perhaps he should have been arrested when he same bdack,
~ tut instead he got his passport in twanty-four hours. It took we
- about eight days, vwhich is the normal period.

"But I am intrigued by this deseription of Oswald. 'Lée Harvey
Oswgld, former Marine and forty one letters doleted.' I wonder if
that was star of stage, screen and radio, or what else was in here.
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4 Mr. Jenner, of course, is the atiorney for the Commiassion, the
enior counsel, given the responsibility of investigating the area
£ Oswald's background, the question of oonspiracy, Oswald'- motive,
to.

"T was on & radio program with hinm quite reoently. and I asked
m what those forty-one letters were, because this is right in his
ield, He said, 'I don't know. The gable was deleted before I saw
! I said, 'well, don't you haVe an abiding ocuriosity to know
w Oswald was deacribed? Did it say government agent, or good--
ai: was their description? Have you any idea?' And he gaid, 'Y
ave faith in whoever deleted it, he must know what he's doing ¢
nd I salid, 'who deleted 1t 7! Andhe said, 'I don't know.!

"Now, I think if we are asked to vest our faith in the Commissiqn,
think the Commisalon is asking us to do too much when we find that
en like Mr., Jemmer, and I think this is a very important point, snd
here are many other inatances, of coursej but nmen like Mpr. Jenner
d perhaps others, invelting their faith, in others, and we don't
ven know who they are."

GOLDMAN: "Mr. Liebeler?"

LIERELER: "That's an inaccurate description of Mr. Jenner's
gition with the Commission, that's point one, because this area

ggvioualy falls into the question of Nswald's contacts outside tho
ountry, and that was not Mr. Jenner‘'s responsibility, it was.."

LANE: "He sald it was, on this yadio program."

LIEBELER: "I don't know whet he said on the radio program, but

I'm telling you it wasn't, and I'1ll tell you whose responsibility it
ag, it was the responsibility of William Coleman, a lawyer fron

ghiladalph:la, and W, David Sohlossen, formerly a member of a law
irm in Denver."

"Now, on the question of whether or not there was any investe-
ﬁgation made as to what letters were desleted there, I don't know

he snswer to that question off hand, and I don't know whether there
is any response in the twenty-six volumes to this question.”

LANE: "Are you curious, though?"

n answer to it somewhere. I'm not prepared to say that the ques

asn't investigated at the time, I don't imow about it, I'm quite s

hat Jonner doesn't know about it, and there's no reason to expect

enner to"kncw anything about it, because in fact, this was not in
8 area,

LIEBELER: "Yes, I'm curious about it, and there very well ma\{ig}
-]

LANE: "I gssumed it was,"
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LIEBELER: "Well, I'm telling you it wasm't, and it wasn't,..."

IANEY "™Well, he was wrong sbout that."

LIRBELER: "That's right, he was,"

GOIDMAN: '"Mr, Rovere, you wanted to comment before.™

ROVERE: "I just wanted to get baak to this question of the F.B.Il
that we're a long way from it. The Commisgion early on, as I under-
gtand, made the decision not to employ independents, its own investig-
ators, because it had this marvelous PeBeIcses"

GRIFFIN: "Although it did do that in some instances,”

ROVERE: "Well, maybe S0, but this seems to me the kind of
thing that's central to this kind of inquiry now, we may be forever

beyond the truth in this matter, but something similar may happen
again, and it seems to me that there are lessons to be learned in thi],

and I, to, for somebody's who's here to represent the Commission, or
is defending its point of view, to make this cavaller dismissal of th
F.BsIe, I think it's probably right, but it does reise fundamental
questions about the F.B.I., and gbout the processes that Mr., Epstein
investigated."”

GRIFFIN: "You see, the issue here is what the Commission did,
and what 1t relied upon. Personally, I don't know how you would have
gone sbout investigsiing this, how you would have investigated twenty-
five thousand witnesses by hiring private eyes..."

ROVERE: “Well, I don't think..."

{OVERLAPPING OF VOICES)

EPSTEIN: "... other government investigating. Mr. Rovere has
suggested that they pay lnvestigatorsee.."

GRIFFIN: "which ones?" .

ROVERE: "...tell, you've made (?) a pattern here..."
CRIFFPIN: "To investigate a crimé?"

ROVERE: "No, no."

GRIFFIN: "To investigate & homocide?"”

ROVERE: "Excuse me, this is not quite what I suggested. I

said that techniques might have been borrowed from other government
agencies..." |
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GRIFFIN: "Let me tell you what we did do. You should know
that we 414 use the Seoret Service extensively; we did use the Post
0ffice Department; we did use State Department investigators; we did
use C.T.A. investigators..."

EPSTEIN: "Did théy work direotly for you? Or did you have to write
a %:ttgg to the Department requesting them to investigate a certain
matter : : .

GRIFFIN: "In some cases, they wbrked dirocfly for us. In the
case of the Internal Revenue Service, they were on our staff."

EPSTEIN: "But those were acscountants, weren't they?"

GRIPFIN: "In the case of the Secret Service Agents, I would
say they worked directly for us, in the sense--they were not on our
payroll=--but in the sense that I could go to Dallas-~I did this on
a8 number of occasions, I was there three times.."

EPSTEIN: 'Did you do thias, with the P.B.I.?"

GRIFFIN: "We did ot do this with the P.B.T. We 41d this with
the Secret Servioce, let me say, with the Secret Service, we worked
directly with them, they took insiructions from us, and went out and
investigated at our request. And in some ceses,."

EPSTEIN: - "Only.a minority of reports are 3Jseret Service.."

ROVERE: "Mr. G#iffin, a distinguished member of the government,
a few days afier the assassination, and when the Warren Commission
was in the process of formetion, wrote a msmorandum predicting sessions
like the one we're at now two or ihree from now, and books like Mr.
Epstein's and said, take it easy, take a long tims at this, nail it
down, or you'll be in just the kind of situation We're in now. This
is what concerns mo, and this seems to me to be the general concern
of the American publiec." ‘

GOLDMAN: "Gentlemon, we have obviously not said emough about
the question of ‘the general quality of the Warren Commission's work:
but the time is racing, wa'd be remiss in our duty if we didn't
get to some of these other questions. Another one here is, did the
Warren Commission adequately establish that if Oswald did do this,
he did it alone? Now, your book concerns this to a great extent,
although youre has a different emphasis. So, what, to your mind,
is the moat damaging point about the lack of gualities to follow
the Gommiasion's establishment of that point? SR

EPSTEIN: "Well, I think it's exaotly what you said, I'm more
concerned ebout how the Commission went about establishing that point,
then trying to determine that point. I don't know whether 0Oswald
acted alone or not, I thirk there are improbabilities on both sides.

I think it's very improbable thet Oswald was able to fire the shota
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in the amount of time that the Commission determined was--took plsoce.
But I also think it's very improbable that if there had been a con-
apiracy that no trace of it would have emerged.”

GOLDMAN: "Mr. Liebeler, would you comment on this point?"

LIEBELER: "What he's essentially saying, as I understand, is
that he..."

EPSTEIN: "I'm just weighing ths improbabilities..."
LIEBELER: "...you're just unsatisfied?"

EPSTEIN: "Well, I didn't try to get into weighing these
improbabilitles; I'm just trying to point out that the Commiasion
didn't--reading the report itself, and I think & Mr. Liebeler, at times
when we've disocussed, has gone further than the report in trging to,
as he says, refine the report, and add new evidence; but on the evidence
inftge ieporﬁ, I don't think you can come to the conclusion that Oswald:
acted alone.

LIEBELER:t "Well, I think that parhags the strongest evidence on
that, once sgain, we keep coming bask to the problems of, or the
alleged problems in the medical testimony and the medical evidence,
prior to the autopsy; I think if the autopsy report is correct, and

I have no doubt that it is, it indisates that all of the shots that
struck Into the occupants of the sutompbile came from aliove and behind
the President. And this is obviously important, becauss if there were
evidence, if there were any evidence for example, that a shot had been
fired from anyplace 6ls0, obviously the question would have been raised
a8 to whether or not anyone else was involvad, snd this would raise

a sirong inference that there might have boen a conapiracy involved.

"So, that becomss crucial in terms of the dilscussion that was
going on a minute ago, and you suggested we expand it a little, so we
can really understand what we're talking about.

"Mr. Epstein has basically raised the point in his book that
it's possible that the bullet that first struck the President struck
too low in his back so that 1t couldn't have come out his throat, as
the Commission concluded it did, and gone on to strike Governor
Comelly. Now, if this is so, then it is oclear that Oswald could not
have fired a shot ag repidly as requirsd by the svidence of the motion
picture camera tThat took pictures of the motorcade as it went down,
because Governor Conmally was hit so soon after the President was
hit that Oswald couldn't have fired the rifle twice in thet time space.
So, once again, you get back to this problem of the medical testimony
¥Mr. Epatein and T have discussed this, and there's no question in my
mind at this point that the medieal evidence does establish that all
the shots came from above and bshind..

Sanitized - Approved For Release : CIA-RDP75-00149R000300110001-9



Sanitized - Approved For Release : CIA-RDP75-00149R000300110001-9

-18~
CPYRGHT

"Now, as far as the evidence of a conspiracy on any other level.
A lot of time, a lot of effort, and a lot of investigation was put
into this question; and I think the only thing that was consluded
was that if there was any subsiantial kind of conspiracy involved,
some kind of indication would have come out at some place along
the line, 1It's heyond the power of man to know the answer to every
question, Mr. Rovere, as I'm suré you well know."

ROVERE: "Oh, absolutely; but..." ,
GOLDMAN: "Excuse me, but Mr. Lane has been waiting over here."

LANE: "I think that there is some other basic evidence which
the Comission 414 not handle properly, on this question, and perhaps
did not even ses. The Zapruda film was essential, I think we all
agree, to the Commission's findings, it's called the Zapruda film,
theret's a motion plcture eight millimeter £1ilm taken by an amateur
photographer, who was to the front and to the right of the limosine,
as he took the pictures, and it is relied on to a large extent by
the Commission, with other documents and other photographs, primarily
that one, to ostablish where the limosine was when the shots were
fired, etc, I belleve, and correct ma if I'm wrong on this, Mr.
Liebeler, that you a%ree that the Commisslon evidently never saw the
vwhole Zapruda film.

LIEBELER: "No, I don't agree with that." '
LANE: "You do not agree?"

LIEBELER: "Of course not. Because we did see the whole film,
I saw it myself."

LANE: "No, no, no. One second, Published frames, that you did
not publish frames of the whole film, is that correcte™

LIEBELER: "Yes, that's correct, but..."

LANE: "That you omitted, not you, but whoever made this
determination, omitted for the Commission those frames between 207
anﬂ 212. e "

LIEBELER: "Now, Mr. Lane, walt.."

LANE: "I haven't finished, sir..."

LIEBELER: "They didn't put them in the volumes of evidence,

now that doesn!t say that they omitted it for the CommigSion, you
made 1t on behalf of the Commission, I misunderstand you."
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GOLDMAN: "You sre stating that these were not published for
the public? Do you agree with that?"

LANEs ".. 208, 209, and 211 are not published; and 212, which
is published, which is the next published one after 207 in this
gequence, although 210 is elsewhore, from 212 is & spliced pleture.
Would you admit that's so?" ‘

LIEBELER: "That appears to be so, yes."

COLDMAN: "Do you agree that there were several not published for
publication?"

LIEBELER: "Yes, I think there were three, or five left out,
altogether, and three were put somewhere else?" ‘

TANE: "Well, 8, 9, ten, eleven, and then -- Now I think this
raises, as you know, because you talked with one of our investigators
on the west coast, Mr. Liebeler, some questions, because it does seem
that when you see from 212, that it is possible that a sign which
blocks a portion of that picture has been struck by & bullet, and if
o, of course, we have too many bullets and the case against Oswald..'|

EPSTEIN: '"How is it possible to see..(Inaudible)™

LANE: "Because you cammot see where the hole might be, because
the very frames which have not been published by the..."

EPSTEIN: "You can see the sign..."”

LANE: "Wo, Mr. Epstein, if you will allow me to finish my
gentence, perhaps you'll get my meaning. You can ses the succeeding
frames, and you can see what physiocist at universitieas on the weat
coast said are lines of strain In the sign which may be the result
of a bullet hitting the sign.. In Frames from 12 to..."

UNIDENTIFIED VOICE: "It could be a rock, too, couldntt it,
Mo, Lane?"

LANE: "Yes, someone might have thrown a rock when the shots
were being fired."

L : "And anyway, it's not a fair statement that ghysiciats
heve said this, because your investigators, as a matter of ract, nevey
made that claim to me, I raise this.."

LANE: ™dell, that was after he spoke with you., But you did,
did you not write a letter, Mr. Liebeler, to Mr. Rankin, and yuu said,
this is & plausible theory."
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LANE: "It soemed plausible. And you asked, in faot, that Mr.
Renkin look into this matter formally with the Federal Bureau of
Investigation to find out why the gplice and the frames was left out,
is that not true?” ,

LIEBELER: "My more specific request was that the frames should
be obtained in public..."

LANE: "And didn't you ask that there be some formal inquiry
made to the F.B.I.?"

LIEBELER: "I may have," |
LANE: "Yes. Now, in addition to that.."

CRIFFIN: "Let me comment on this a second, because you see, the
underlying premige that I think Mr, Lane is putting forth here is that
somebody has deliberately deleted something, knowing that it would
show, point to a consclusion contrary to t he one that the Commisaion
developed., And this; I don't understand this at all. And I think that
Mr, Lene knows, and M:, Epstein knows, that Mr. Liebeler and I
provided a very substantial adversary syastem within the framework of
the Cormiagsion, that, gentlemen, if I had any inkling that anything
1ike that happened, I would have resigned, I wouldn't be here today.

I certainly concur with Mr. Liebeler, that people--if Mr. Lane raises
a doubt 1like this, that he challenges my integrity ,I'd be more than
happy to have those filmstripas shown; but what 1s the basls for thls
attack on our integrity? There's all sorts of reasons. Now, the most
reasonable explanation that I ocan think of for omitting those is that
they were simply oumulative, and we had space limitations. I think
you gentlemen, all know..." ’

LIEBELER: "I think perhaps a more plausible explanation, if I
may, is that for some reasons or another, this, probably when the
individuzsl slides were being made up, because this film was broken
down to individual slides, and blown up, that the film was cut, and
these frames were, for some reason or another, were inadvertently
left out. Now, as Mr. lLane has already pointed out, there's no--
there's very little oconspiratdrial inference to be drawn from this
becaunge one of the frames was in fact published somewhere elge., So
there's no reason for leaving 210 out. -

"sa a matter of fact, let me say sombthing else, Mr. Lane,
some other of your investigators are here on the east ocoast, one Jones
Harris by namec.."

IANE: "He has no relationship with me whatsoever.."

LIEBELER: "Has gone to--but anyway, whether he's a frisnd of
yours or noi, that doesn't affect his veracity one way or the other,
has gone to Life Magazine, and has obgerved this film in its entirety,
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as we all did at the tiwe, and Mr., Harris recalled to me and Mr.

Epstein in conversation that there's no such thing as a bullet hole
or anything in that sign..."

IANE: "why would you rather have.."
EPSTEIN: "Doesn't this really bring us to--excuse me..."

ROVERE: "I just wanted to say that there seems to be a leak
beiween the Warren Report and if there's anything to this two-assassins
thaory is possible, then we belng talking about conspiracy. These
don't seem to be--to me to be the poasible explanastiens of this at
#z1l. I can conceive of a second assassin, no more invoived in
conspiracy than a couple of hold-up men..."

LANE: "Well, that is a conspiraey, it's acting in concert.."

ROVERE: "Yes, but it's not what comes to mind when people tsalk
of congpiracy, and you know perfactly well that ists not the kind
of conaplracy that weive beén talking ebout. I'm not--my own feeling
happens to be that in all probability, the improbable happened, and
Oswald did It alone; however, if this should turn out not to be the
cagse, 1t wouldn't necessarily alter the case fundamentally. If I can
find one nut, I can find two; and nute often get together."

GOLDMAN: "Gentlemen, I wonder if we could move quickly overinto
that third question, did Oswsald do it, apart from whether there was
one or twe assassins? We ought to say something about that. Mr. Lane,
that*s particularly your territory.”

TANE: T"Really no more than the other, bescause I have never zaid
that T believe thait Oswald did 4%, or did not do it. VYes, I have
doubts ebout that, I say had Oswald had his triel, he would not have
heen convieted, amd I think ons of the commissions lawyers, Alfreda
Yoobi, had said that in a lLaw Review article as wall, 8o I don't
really go heyond her, but she did indicate, I think in fairness to
her positlon, that she raised the possibility, that for example Marinsa
Oswald, who dld testily before the Commission and quite properly so,
would not have bean able to testify.”

GOLDMAN: "Mpr. Epstein, I gather that you do not sgres with this."

EPSTEIN: "Well, I do think that in the Commission Report, there
is enough evlidence to show that Oswald did it. I'm not talking..
(Voices Overlap Here}... or whether this evidence would be admitted
in the trial, but I think that someone has to be satisfied, on the basis
of this evidence, and there'!s a chain of evidence from Oswaldt's rifle
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to the time that Oswald killed Tippet, it seems that the case as they
present it i1s reasonable and plausible, I mean as fer as, but I didn't
investigate whether the evidence was walld, I simply on the basis--what
I was investigating was the process of the Commiaslon, and I really
assume that the Commission did present enough evidence on this point.
Tt's not Mr. Lene I disagree with, it's the Commission.”

IANE: "I'd like to comment-- on frame 313 of the Zapruds film,
of course, is the frame which the Comission states and I think quite
accurately, is the frams which shows the time that the bullet struck
the President's head. And I think the next twe framss, 314 and 315,
in which the Presideni's movement can be chgerved, is most important,
is that he was driven forward or backward, I think it is moat
unfortunete that when the Commission published the frames, they
incorrectly lasbeled 314 and 315, and published them backwards, and this
of course did give an impression that the President was driven forward,
when he was, in fact, driven backward. I think it's unfortunate that
the Commission mislabeled these documdnts and published them out of
context. If there's any question about that, ' here's a letter from..”

TLIEBELER: "I don't know wheother that happened or not.."

IANE: ™Well, here's a letter from J. Edgar Hoover, dsted December
i, 1965, !'You are ecorrect in the observation that frames labeled
31 and 315 ofCommlssion Exhibit 885 are transposed in Volume 18, &s
noted in your letter.' And Mr. Hoover goes on to HaFse."

CRIFPFIN: "You wouldn't rely on the ¥,B,I.7"

LAWE: "No, I'm not, but I do YThink that when we can prove it,
aven to the satisfaction of Mr. Hoover, which 1s golng very far, I
think, when one is dealing with facts, that even My, Hoover's gon-
cession that he made an erwvor I think is en admlission agalnst interest,
a concept with which we're all familiar, would indicate that Mr. Hoover
may be accurate in this one particular respect.”

GRIFFTN: "well supposing he is?"

LANE: '"Well, then, the Commissien published the two frames jJust
after the bullet hit the President's head, out of sequence, sand
mislabsled, thereby giving the impressiom that the President was
driven forwardee."

ROVERE: "Is this germane to the question that Mpe. Goldmen asked
at the moment,.."

LANE: "Of course, it is, If the bullet was fired from the right
front, and since the Commission said Oswald was In the rear, obviously
Oswald could not have fired that, you see. A4And that'’s the bullet
which killed the President.”

{VOICES OVERLAP)
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GRIFFIN: '"The ovidence is that he was hit in the basck of the
head, not the front of the head.”

LANE: "Well, that's what you ssy, but there iz some question
about tha!, because tho closest..."”

GRIFFIN: "I don't say that, all the doctors said that."

LAVE: "No, not ell the doctors, because eight of the doctors
ecould nst find that 1little hols to which the Commission refers.”

Q?OIGES OVERLAPPING) ". is eight.. that they didn't look, Mr.
Lane ?

LANE: "well, I donjt know, if the doctors were not examining
the “resident...”

VOICES OVERLAPPING: "I*d like to take..."”

GRIFFIN: "The doctors at Park lane Hospital had no questien that
th: back of his head was blown ovit. You're talking about a hole.."

TANE: "Well, wo Iknow that the back of his head was blown out.
2% the queﬁtian is; where did the bullet come? Did it come from
‘he front.. :

GRIFFIN: "Thess pholtographs you're talking about had to do with
blowing off the back of hls head. Now are you suggesting thsat the
Bullet that blew off the back of hls head cams from tha front?"

LANEY "Of course. That'!shew the back of the heed was blowm off.
bocause an exit wound is a large one, it takes bone materisl with 1it,
and in faet, as you know, one of the witnesses, the closest, spectator,
pernaps to the limosine, Charles Brin, said that he was fifteen fest,
twenty feet, from the limosine, end he saw a portion of the Presidentts
nead, the skull porilon, fly backward and over the rear of the cer
and he 2a8id that on television, November 22, yet for some reason, the
Commission never called this man, the clossst spectator, as & witness,
and none of vour attoransys for tho Commission questioned him, but you
dlid of course question Professor Revelo Oliver, not you, but the
Commisaslion, Revelo Oliver, who sald he haed no facts whatsoever, he
entertained the possibllity that the President was killed because he
wag deciding to leave the Communist conspiracy and turn Americf..."

{VOICES OVERLAPPING) “"Forget about the Communist conspiracy”,.
"We'lre talking about..”™ "I'd like to..." "We've been through it...”

LIEBELEHR: "Well, I'm glad you raised thet question, because you,
on page 58 of your book, go through the testimony of the surgesons,
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the doctors in Dallas, whose primary responsibility at that time was
To save the President's 1ife, not to fetermine whether these were exit
wounds or entrance wounds, or to perform an autopsy. And they specif-
ically stated themselves that they regarded it as far beyond their
perogative to make any such examination of the President.,

"Now, you queote Dr. Clark, and the question you ask is, tdid you
observe any hole or wound in the President'a head?! Now, the problem
hers is that there was a large exit weund on the right hand rear of the
head, and a small entrance wound right below it. And you quote Dr,
Clark as saying, 'No sir, I did not.! Now, I'd like to know why
they didn't go on and guote the sentence that followsd that, and say,
that Dr., Clark said, 'that eoulid easily have been hidden in the blood
and hair.' And this is just one sxample of the way you handled your
whole book, Mr.Lene, and if you went me to tick off fifteen more,

T'11 bs happy t0ees"

IANE: "I'1ll tell you what, let me tiek off fifty regarding the
Commigsion, starting from the very begimning,."

LIEBELER: "You're critieclsing the Commission for belng selective,
now, how do you respond..."”

TANE: "I think I am entitled to respond to that, and I would
1ike to.."

LIEBELER: "You tell me why you left that out."

LANE: "Mr, Liebeler, be patient, and I'm going to tell you,
if you'll just listen.®

LIEBELER: "After the program, I presume."

LANE: "If you're patient, and you will stop talking, I am going
to vell you right now while we're still on to thet. The Commission
report was reportedly a fair, impartial document. My book is not an
ob jective analysis, and I have never smid it i1s. T have a position,
and my position is that the Commission seleoted evidence out of context,
the Commission distorted evidence, otec. And T 88y, alsc, that the
Commlasion wasg not adequate in atating that the eight doctors at Park
Lane who examined the President's head said thar they could not find
2 hole in the back of the head. They did not see a hole, on the back
of the head. And T made that polant, asnd T listed it. And this is in
enswer tc a orosecution documsnt, in a sense, you might say, that the
hook is a brief for the other sidz."

GOIDMAN: "I think you have both stated your positions on that
very technical point. We have oply got five minutes te gos will you
giick to the arsea of the whole three problems that we've discussing,
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Mr. Griflin got us Into something, I think we should sty a word asbout.
You raised the question, why thls questioning, why should people assume
that perhaps the Warren Commission was hasty, superficial, and so
forth. Now, T take it, Mr. Epstein, your point of view is they were
trying to satisfy a great public need Bt that time, which was to

bring solidity to the situation, and a sense of knowing this thing.."

EPSTEIN: "Well, I think the very specific need was to get the
repolt out at a eertain date, and I think that that dominated the entire
Investigation, and that the lawyers were told time and time to finish
their reports on time, and I think that, I can't say why they needed
to get this report out, I could speculmte on the reasons, and I agree
with the reasons you gave.."

Iad

GOLDMAN: "I didn't give them, I was ralsing s question,"

GRIFFIN: "I think Mr. Epsteln, in ralsing this in his book,
ignores the timing-~there was no doubt a good bit of pressure, but
he ignores the timing of this pressure. Thisg pressure came on after
all got a handful of witnessess, were guestioned end at a point when
we began, we were tsking the evidence, we had investigated for three
and one half months, and let me say thet we had. as you know, twenty-
aix people working on the staff, not to mention the F.B.I. ILet me
Tiniash, I'm trying to explain why I think this pressure developed. By
this time, we had a tremendous amount of evidence. and the Chief
Justice of the United States, who had bsen a prosecutor of Alameda
County for twenty years, I think, began to wonder when he asked us,
have you found anything, have you found aenything that shows a con-
gpiracy, and he had these twenty-aix people who were investigating,
and couldn't say we had found anyrhing at this point.

"T think what happened-~this is my own appraisal from having
worked with it-«I think this man with his experience looked back and
said, T've never had this many investigators work on a case for so
long and coms up with nothing rmore, ané he began to say, flst's
get this thing out.! And so I think..."

#PSTEIN: "... your experience, because in July, you were
gvill trying to determine how Jack Ruby got into the basement, which
was cruecial to your issue..."

GRIFFIN: "That's right..."

HPSTEIN: "... and that was one month past the deadline for
admitting the reports..”

GRIFFIN: "That's right, that's right... no, it is, because T
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was trying to close s whole series of loopholes. ILet me say that it
was the Commisalon's view that we had sufficiently covered the question
of how Jack Ruby got into the basement..."

BPSTEIN: "They never had said so before.."
GRIFFIN: "They told us at that time, but I didn't feel that.."

GOIDMAN: "Mr. Rovere, do you want to comment on the general
atmosphere of the Commission, so to speak?"

ROVERE: "Well, Mr. Griffin and Mr. Liebeler, know far more about
that than I do, I think, as far ss the sources of the pressure, it's
qulite evident--I don't see how anybody could not have wanted to, I'd
have felt there was a need to dispel rumors, particulsrly if they
were false, and they could be dispelled. It was very much in the
country's interest, in terms of foreign pollecy, of terms of domestic
politics. I don't know that thesea pressures came out directly in this
form, I think they were thore, and I don't think--know what traffic
the White House had with the Commigsion, but, one can think of a
hundred reasons, and sll of them valid in one way or anocther, for
wanting to elose this thing up ip a hurry. People wanted to ¥mow,
it would be reassuring.”

TANE: "I think it is slmost too easy on the Commission to say
that time wass s problem, Had Oswald lived to face trial.."

ROVERE: "Time is always a problem, Mr. Lane."
TANE: T"Excusd me, Mr. Roverfc.."
{(VOICES OVERLAP HERE)

".oeetime is not elways a problem, because in criminal cases, a
man can be iried for s crime of murder, and it ecan be much more complicat
& case, in this one invelving a oonspiracy with a number of peopiie,
and rarely does the governmment, on & leccal or federal level, take ten
months to econduet an investigation; never does it spend a million dollars
and never does it have the ¥F.B.I. and the Seeret Serviece, and the lLocal
Police, this is & very uniqus situation. But 1f the Cormission, as I
8aid, earlier, is geing to call people llke Professor QOliver, to hear
him speak on for hours about hiz thecries--he was in Illinois when
the shots were fired«~and hed no evidencs to offer, but if the Commiszsion
is going to apend a lot of time.,."

GOILDMAN: "I'm very sorry, gontlemen, but unforiunately, I've got
to take this off the air. Thank vou very much, Mr. Mark Lane, the
author of 'Rush to Judgemenit'; Mr. Wesley J. Liebeler, of the Warren
Commisaion; Mr. Edgar J. Epstein, author of 'Inquest'; Mr. Richard
Rovere, of the Wew Yorker; and Mr. Bert W. Griffin, also an assistant
coumsel to the Warren Commission. Thank you for being with us, ladies
and gentlemen, end goodbye for this week."
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